
 

 

Friluftsrådet  
på Sydfyn 

Referat 

 

Dato : 08.08.2022 
Referent : Erik 

Deltagere : Michael, 
Per B, Lars og Erik 
Der var noget omkring 
notering af datoer der 
var gået galt derfor så 
få. 

Bestyrelsesmøde I Friluftsrådet på Sydfyn 
Trente Mølle   Trentevej 7   5672  Broby 
Klokken 19.00 – 22.00 

Næste møde : 
Aftales på mødet 
 

Michael finder mulige 
datoer 

 

Dagsordenpunkter Diskussion Handling 
Ansvarlig(e) 
person(er) 

Tidsramme 

1. Godkendelse af referatet 
fra sidste møde.  
Godkendelse af 
mødedagsordenen. 
Udsendelsesmuligheder til 
de lokale foreninger drøftet 
med HQ 

Kede af at Simon forlader 
bestyrelsen pga stort 
arbejdspres, men stor 
forståelse for hans valg! 
 
Vi dropper udsendelse af 
referat til andre, da HQ 
ikke vil hjælpe. 

Godkendt 
To nye punkter til mødet 
Ny person til Trente 
Mølles Bestyrelse 
Det grønne råd Fåborg 
Midtfyn 

  

2. Regionsudvalgsmøde 
med tema omkring stier og  
HQ´s samarbejde med de 
lokale Friluftsråd. 
HQ´s-interesse omkring 
“Det blå segment”, Lillebælt 
Havnationalparken 
størrelse og grænse mod 
syd.  

Michael føler i 
modsætning til andre 
formænd at forbindelsen 
til HQ er ok specielt på 
bestyrelsesniveau. 
 

   



 

 

3. Aktuelle aktivområder : 
SHORES har fået midler 
fra et af Mærskfondene. 

Shores bliver til noget! 
Et projekt påLangealnd. 

   

4. De 3 temagruppers  
arbejdsområder, 
arbejdsform og møder : 
a. Gråt udvalg :  
Rågeregulering noget nyt ? 
Der er en del kommende 
høje indhegninger af 
private skov- og 
naturområder,- Per B. 
b. Grønt udvalg : 
Sti ved Øster Skerninge 
kirke M 25.07 
Fredskovspligt ved nye 
skovplantninger, - krav om 
at der fremover skal være 
“statskovadgangsmulighed”  
til HQ og Regionsudvalg. 
Shelters og bålhytte på 
Kassebølle friskole   
M 02.07 
c. Blåt udvalg :  
Der er stadig mange 
“brosager” . 
Kystsikring på Horneland 
Høringssvar er afsendt.  
Bro i Gudme sø godkendt. 
2 stenrev ved Haderslev  
“Raade Hoved” med både 
formidling og natur-
genetablering M 27.06 
Vandløbsrestaurering ved 
Valdemar Slot M 07.07 
Spildevandsledning fra Lyø 
til Sinebjerg M 07.07 

Der kommer flere og flere 
indhegninger omkring 
private jorder, det eneste 
sted vi kan gøre noget er 
færiste i offentlige 
veje.Det ville være fint 
hvis hovedforeningen 
kunne se på denne 
mulighed. 
De videnskabelige 
rapporter er endnu ikke 
godkendt. 
 
 
 
 
 
 
Michaels holdning til 
offentlighedens færdsel i 
nye skove der har fået 
offentlig tilskud blev luftet. 
 
 
 
 
 
 
 
Brev afsendt 
 
 
 
Stenrevs etablering blev 
vendt 

Michael skriver oplæg til 
HQ om forbud mod 
færiste i offentlige veje 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lars og Erik lover at holde 
øje med om det sker hvis 
kommunen forlanger 
høfderne fjernet. 
Stenrev tages op på 
næste møde 

Michael 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Michael 

Snarest 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Næste møde 



 

 

5. Bestyrelsens møder og 
initiativer :  
Vi skal arrangere det 
kommende Regions-
seminar på Bittenhus  
2. oktober, - temaer ?  
Samarbejde mellem HQ 
centralt og det lokale 
niveau ? 

Vi skal lave det næste 
seminar, som bliver den 
2/10 på Bitten Hus. 
Poul fra museet bliver 
forsøgt lokket til at give 
foredrag om Øhavets 
historie. 

Michael og lars tager fat i 
Poul 

  

6. Siden sidst  fra 
formanden : 
Information omkring 
Skovsgaards udvikling.  
Bålsamtale d. 27. august  
kl. 20.00 program med taler 
og musik 
Samme dag arrangement  
ved Grubbe Mølle kl. 10.00 
M 29.07 
Urørt skov forvaltningsplaner 
M 05.07 Høringsfrist 29.08 
1 bilag fra Naturstyrelsen 

Der kommer nye 
driftsformer og 
ejerforholdene tages op. 
 
Bålsamtale på skovsgård, 
evt invitere en præst til 
det? 
 
 
 
Gennemgået, Erik fik 
sagen og materialet 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Erik Kigger om der skal 
sendes høringssvar 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Erik 
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7. Siden sidst fra de andre i 
bestyrelsen herunder sager 
I “postkassen” : 
Fredningsnævnssager : 
Besigtigelse Hvedholm Allé 
d.19.08  M.25.07 
Høring om kirkesti ved 
Øster Skerninge Kirke 
Senest 29.08 M 25.07 
Grønne flag : 
M 05.07 M 06.07 M 16.07 
M 17.07 
 

Grønt flag Lars kigger på 
det. 

 Lars  

8. Udlodningsmidler.  
Møde med Flemming Torp 
om udvidede kriterier for 
bedømmelserne og 
ansøgnings-udformningen 
 

 
Mange penge og en lidt 
ændret mulighed og 
dermed udvidet 
søgemulighed til puljen  
 

   



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Bemærk 2 ansøgninger om 
udeskoleforhold 
 
 
 

9. Eventuelt.  
 
 

Lars er suppleant til 
Trente Mølles bestyrelse 
indtil der har været de 
næste to møder. Lars og 
Per aftaler 

   

Grønt Råd Vi forsøger stadigt at 
komme med på banen 
tidligere i forløbene. 

Erik Holder dem i ørerne. 
Per forsøger med tre 
møder,  

Erik 
Per B 

 

     

     


